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ဇန္နဝါရီ ၃၊ ၂၀၂၀ 

ရခုိင္ျပည္နယ္တြင္ ေရြးေကာက္ပြဲ 
မက်င္းပျဖစ္သည့္ နယ္ေျမမ်ားလာပါက 
စစ္တပ္လႊမ္းမုိးေသာ ျပည္နယ္အစုိးရႏွင့္ 
ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ ျဖစ္လာႏုိင္ေၾကာင္း 
ရခုိင္အမ်ဳိးသားပါတီမွ ႏုိင္ငံေရးမူဝါဒ 
ဦးေဆာင္ေကာ္မတီအဖဲြ႕ဝင္ ဦးထြန္းေအာင္ 
ေက်ာ္က သုံးသပ္ေျပာၾကားသည္။ 

''ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ကေတာ့ ရွိေနမွာ 
ပဲ၊ ဘာေၾကာင့္လဲဆုိေတာ့ လုံၿခံဳမႈရွိတဲ့ေနရာ 
ေတြမွာ ေရြးေကာက္ပြဲက မျဖစ္မေနလုပ္မွာ 
ပဲေလ။ ၂၀၀၈ ဖဲြ႕စည္းပုံအရ ၂၅ ရာခုိင္ႏႈန္း 
က ရွိေနၿပီးသား။ ေရြးေကာက္ပြဲလုပ္ၿပီး 
တက္လာတဲ့ ကိုယ္စားလွယ္ေတြကလည္း 
ရွိေနမွာေလ။ ျပည္သူေတြတင္ေျမႇာက္တဲ့ 
ျပည္သူ႔ကိုယ္စားလွယ္ေတြဘက္က အားနည္း 
ခ်က္ရွိခဲ့ရင္ကေတာ့ လႊတ္ေတာ္န႔ဲအစုိးရဟာ 
တပ္မေတာ္ကဦးေဆာင္တဲ့ အစုိးရျဖစ္လာ 

ႏုိင္တယ္လုိ႔ျမင္တယ္"" ဟု ၎က ဆုိသည္။ 
ရခုိင္ျပည္နယ္ ၿမိဳ႕နယ္ ၁၇ ၿမိဳ႕နယ္ 

အနက္ ရေသ့ေတာင္၊ ဘူးသီးေတာင္၊ 
ေမာင္ေတာ၊ ေျမာက္ဦး၊ ေက်ာက္ေတာ္၊ 
မင္းျပား၊ ပုဏၰားကၽြန္း၊ အမ္းႏွင့္ ေျမပုံၿမိဳ႕နယ္ 
တုိ႔တြင္ တုိက္ပဲြမ်ားျဖစ္ပြားကာ ေနရပ္စြန္႔ခြာ 
ထြက္ေျပးေနရသည့္ စစ္ေဘးဒုကၡသည္ 
တစ္သိန္းေက်ာ္ ရွိေနသည္။ 

ရခုိင္ျပည္နယ္ ၿငိမ္းခ်မ္းေရးကိစၥကုိ 
တြန္းတြန္းတုိက္တုိက္ လုပ္ေဆာင္ႏုိင္ျခင္း 
မရွိပါက ေရြးေကာက္ပြဲကာလတြင္ တုိက္ပြဲ
မ်ားပုိမုိျပင္းထန္လာႏုိင္ေၾကာင္း၊ ေရြး 
ေကာက္ပြဲက်င္းပႏုိင္မည့္ နယ္ေျမမ်ားလည္း 
က်ဥ္းေျမာင္းသြားႏုိင္ၿပီး လႊတ္ေတာ္ႏွင့္ 
အစုိးရဖဲြ႕သည့္ေနရာတြင္ အက်ပ္အတည္း 
ရင္ဆုိင္ရႏုိင္ေၾကာင္း ဥပေဒပညာရွင္ ဦးခင္ 
ေမာင္ျမင့္က သုံးသပ္ေျပာၾကားသည္။ 

ေရြးေကာက္ပြေဲကာ္မရွင္အေနျဖင့္ ေဒသခံ 
အုပ္ခ်ဳပ္ေရးအဖဲြ႕အစည္းမ်ားက လုံၿခဳံေရး 

တာဝန္မယူႏုိင္ပါဟု ဆုံးျဖတ္ခ်က္ေပးပုိ႔လာ 
ပါက ေရြးေကာက္ပြကဲ်င္းပျခင္းကို ဖ်က္သိမ္း 
ႏုိင္ေၾကာင္း ေရြးေကာက္ပြဲေကာ္မရွင္အဖဲြ႕ 
ဝင္တစ္ဦးက ေျပာၾကားသည္။ 

''အခုဆုိရင္ ၂၀၂၀ ဇန္နဝါရီ ဒုတိယပတ္ 
ထဲေရာက္ေနၿပီ။ စစ္ပြဲရပ္တန္႔ေရးအတြက္ 
အစုိးရ၊ တပ္မေတာ္နဲ႔ AA တုိ႔ ညိႇႏႈိင္းၿပီးေတာ့ 
ေကာင္းတဲ့အလားအလာတစ္ခုကုိ တိတိ 
က်က် အေျဖရွာတည္ေဆာက္ႏိုင္ဖို႔လိုတယ္။ 
တုိက္ပြဲရပ္တန္႔ေရးနဲ႔ ၿငိမ္းခ်မ္းဖုိ႔၊ ျပည္သူ 
လူထုေတြ ကိုယ့္ရပ္ကိုယ့္ရြာေတြမွာ စားဝတ္ 
ေနေရးလူမႈဘဝ အာမခံခ်က္ရွိဖုိ႔ အေရးႀကီး 
တယ္။ အခုဟာက မဲေပးမယ့္မဲဆႏၵရွင္ေတြ 
က ေနရပ္စြန္႔ၿပီး စစ္ေဘးေရွာင္စခန္းေတြမွာ 
ေနေနရတယ္။ အဲဒါဆိုေတာ့ မဲဆႏၵရွင္စာရင္း 
ဘယ္လိုေကာက္မလဲ""ဟု ဦးထြန္းေအာင္ေက်ာ္ 
က ဆုိသည္။ 

(ကုိးကား - http://thevoicemyanmar.com) 

ရခုိင္တြင္  ေရြးေကာက္ပြဲမက်င္းပႏုိင္သည့္  မဲဆႏၵနယ္မ်ားလွ်င္ 

စစ္တပ္လႊမ္းမုိးေသာ  လႊတ္ေတာ္ျဖစ္ႏုိင္ဟုဆုိ

ဒီဇင္ဘာ ၂၈၊ ၂၀၁၉ 
 
ရေသ့ေတာင္ၿမိဳ႕နယ္အတြင္း တိုက္ပြဲျဖစ္ပြားၿပီးေနာက္ ပိတ္မိေန 

ေသာသက္ႀကီးရြယ္အိုမ်ားႏွင့္ ရြာသား ၂၇ ဦးကို  ကယ္ထုတ္ခဲ့ေၾကာင္း 
ပုဏၰားကြၽန္းၿမိဳ႕နယ္ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ဦးခင္ေမာင္လတ္က 
ေျပာသည္။

ဒီဇင္ဘာလ ၁၄ ရက္က ေသာင္းဒရားေက်းရြာအနီး ပစ္ခတ္မႈ 
ျဖစ္ပြားၿပီးေနာက္ ရြာသားမ်ားေဘးလြတ္ရာသို႔ ထြက္ေျပးခိုလႈံရၿပီး 
သက္ႀကီး႐ြယ္အိုႏွင့္ ရြာသားအခ်ဳိ႕ ထြက္မေျပးႏိုင္ဘဲ ေက်းရြာအတြင္း 
ပိတ္မိေနသည္။

၎တို႔ကို ရခိုင္လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္အခ်ဳိ႕ႏွင့္ ၾကက္ေျခနီ 
တပ္ဖြဲ႕ဝင္မ်ားက ဒီဇင္ဘာ ၂၇ ရက္ ညေနတြင္ ကယ္ထုတ္ႏိုင္ခဲ့ 
ေၾကာင္း ဦးခင္ေမာင္လတ္ က ေျပာသည္။

''ပိတ္မိေနသူအကုန္လံုးကုိ ကယ္ထုတ္ၿပီးေတာ့ ၿမိ ႕ဳနယ္အေထြေထြ 
အုပ္ခ်ဳပ္ေရးဦးစီးဌာနမွာ  ေနရာခ်ေပးထားခဲ့ပါတယ္"" ဟု ဦးခင္ေမာင္ 
လတ္က ဆိုသည္။

ရခိုင္ျပည္နယ္၌ တပ္မေတာ္ႏွင့္ ရခိုင္လက္နက္ကိုင္အဖြဲ႕  (AA) 
တို႔ ၂၀၁၈ ႏွစ္ကုန္ပိုင္းကစ၍ တိုက္ပြဲမ်ားျဖစ္ပြားခဲ့ၿပီး လက္ရွိတြင္ 
ေဘးလြတ္ရာ၌ ခုိလႈေံနရသူတစ္သိန္းခန႔ရိွ္ေၾကာင္း လူမႈအဖြ႕ဲအစည္း 
မ်ားက ေျပာၾကားသည္။                                (ကုိးကား - https://7day.news)

ရေသ့ေတာင္ၿမိဳ ႕နယ္အတြင္း   တိုက္ပြဲေၾကာင့္   ပိတ္မိေနသူမ်ားကိုကယ္ထုတ္
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ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အတြဲ(၄)၊ အမွတ္-၉၃

ဇန္နဝါရီ ၁၉၊ ၂၀၂၀ 

ပဲခူးတိုင္းေဒသႀကီးအစိုးရအဖြဲ႕၏ စီမံ 
ကိန္းဆိုင္ရာ လုပ္ေဆာင္ခ်က္မ်ားကို တိုင္း 
လႊတ္ေတာ္သို႔ မတင္သြင္းဟုဆိုျခင္းမွာ 
စကားလံုးအသံုးအႏႈန္းႏွင့္ လုပ္နည္းလုပ္ဟန္ 
ကြဲလြဲျခင္းသာျဖစ္ေၾကာင္း ပဲခူးတိုင္းအစိုးရ 
အဖြဲ႕ေျပာခြင့္ရပုဂၢိဳလ္ ဝန္ႀကီး ေဒါက္တာ 
ေစာညိဳဝင္းက ေျပာသည္။

တိုင္းလႊတ္ေတာ္ တရားဥပေဒစိုးမိုးေရး 
ႏွင့္ ဥပေဒၾကမ္းေကာ္မတီက လက္ရိွက်င္းပဆဲ 
(၁၄) ႀကိမ္ေျမာက္ ပုံမွန္အစည္းအေဝးသို႔ 
တင္သြင္းေသာ အစီရင္ခံစာတြင္ အစိုးရ 
အဖြဲ႕၏ လုပ္ငန္းေဆာင္ရြက္ခ်က္မ်ားကို 
လႊတ္ေတာ္အစည္းအေဝးမ်ားတြင္ တင္သြင္း 
ျခင္းမရွိဟု ေထာက္ျပထားမႈအေပၚ ေမးျမန္း 
သည္ကို ၎က အထက္ပါအတိုင္း ျပန္ 
လည္ေျဖၾကားျခင္းျဖစ္သည္။

''ကြၽန္ေတာ္တို႔အေနနဲ႔ ေကာ္မတီက 
ေထာက္ျပတဲ့အေပၚမွာ ဇာစ္ျမစ္ကို စုံစမ္း 
ၾကည့္ေတာ့ ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္က လႊတ္ေတာ္ကို 
အစီရင္ခံစာမတင္တာေတာ့ မဟုတ္ဘူး။ 
လႊတ္ေတာ္အစည္းအေဝးတုိင္းမွာ တင္တယ္။ 
ဒါေပမဲ့ လႊတ္ေတာ္က  ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္ရဲ႕မိန႔္ခြန္း 
လို႔ သုံးႏႈန္းလိုက္ေတာ့ အဲဒီမွာ စကားလုံး 
အသုံးအႏႈန္း အနည္းငယ္ နားလည္မႈလြဲတဲ့ 
သေဘာျဖစ္သြားတယ္။ ေနာက္တစ္ခုက 
အစီရင္ခံစာမဟုတ္ဘဲ မိန႔္ခြန္းလို႔ သုံးႏႈန္း 
လိုက္ေတာ့ အျပန္အလွန္ေဆြးေႏြးတဲ့အပိုင္း 
မလုပ္ရဘူးေပါ့။ ဒါကိုလည္း လႊတ္ေတာ္နဲ႔ 
ျပန္လည္ညႇိႏႈိင္း လုပ္ေဆာင္သြားဖို႔ရွိပါ 
တယ္""ဟု ဝန္ႀကီး ေဒါက္တာေစာညိဳဝင္းက 
ေျပာသည္။

အစိုးရအဖြဲ႕က တိုင္းေဒသႀကီးအတြင္း 
အေကာင္အထည္ေဖာ္လ်က္ရွိေသာ စီမံ 
ကိန္းလုပ္ငန္းမ်ားႏွင့္ပတ္သက္၍ (၁၃)ႀကိမ္ 
ေျမာက္ ပံုမွန္အစည္းအေဝးထိ သက္ဆုိင္ရာ 
က႑အလိုက္ လႊတ္ေတာ္သို႔ တင္သြင္းထား 
ၿပီး ဟံသာဝတီေလဆိပ္စီမံကိန္းကဲ့သို႔ ျပည္ 
ေထာင္စုအဆင့္က တိုက္႐ိုက္ကြပ္ကဲေသာ 
စီမံကိန္းအခ်ိဳ႕မွအပ အားလုံးကို လႊတ္ေတာ္ 
သုိ႔ အစီရင္ခံတင္ျပေၾကာင္း  ၎ကေျပာသည္။

ဇန္နဝါရီ ၈ ရက္က က်င္းပေသာ (၁၄)
ႀကိမ္ေျမာက္ ပုံမွန္အစည္းအေဝး ၁၄ ရက္ 
ေျမာက္ေန႔တြင္ တရားဥပေဒစိုးမိုးေရးႏွင့္ 
ဥပေဒၾကမ္းေကာ္မတီက လႊတ္ေတာ္သို႔ 
အစီရင္ခံစာတင္သြင္းရာ၌ တိုင္းအစိုးရ၏ 
လုပ္ေဆာင္ခ်က္မ်ားကို တစ္ႀကိမ္သာ 
လႊတ္ေတာ္သို႔ အစီရင္ခံစာတင္သြင္းျခင္း၊ 
လုပ္ငန္းက႑အလိုက္ သက္ဆိုင္ရာအစိုးရ 
အဖြဲ႕ဝင္မ်ားက လႊတ္ေတာ္သို႔ ျပန္လည္ 
ေျဖရွင္းရမည့္အစား  တိုင္းဥပေဒခ်ဳပ္တစ္ဦး 
တည္းက တာဝန္ခံေျဖၾကားေနျခင္း စသည့္ 
အခ်က္မ်ားကို ျပဳျပင္ရန္လိုအပ္ေၾကာင္း 
ေထာက္ ျပထားသည္။

''အစီရင္ခံစာဆိုတာ အစိုးရအဖြဲ႕ကေန 
လႊတ္ေတာ္ကို  တေလးတစားနဲ႔ ေရွ႕လုပ္ငန္း 
စဥ္၊ ေဆာင္ရြက္ဆဲ၊ ေဆာင္ရြက္ၿပီး စသျဖင့္ 

အသိေပးတင္သြင္းတာ။ မိန႔္ခြန္းဆိုတာက် 
ေတာ့ ေျပာမယ္ဆိုရင္ အေပၚ စီးကလာတာ 
မ်ဳိး၊ ဘယ္လိုမွ အဓိပၸာယ္မတူႏိုင္ဘူး။ ဒါကို 
စကားလုံးအသုံးအႏႈန္း ကြဲလြဲပါတယ္လို႔ 
အေၾကာင္းျပတာ ေရာခ်လိုက္တာပဲ""ဟု 
တိုင္းလႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ဦးေဇာ္ႏုိင္ဦး 
(သဲကုန္း-၁) က သုံးသပ္သည္။

ထို႔အျပင္ တိုင္းေဒသႀကီးအစိုးရသည္ 
ပိုလွ်ံဘ႑ာေငြမ်ားအနက္မွ ဘ႑ာေငြ 
အခ်ဳိ႕ကို စီမံကိန္းလုပ္ငန္းမ်ား၌ အသုံးျပဳ 
ထားေသာ္လည္း လႊတ္ေတာ္သို႔ အသိေပး 
ျခင္းမရွိသည့္အတြက္ တရားဥပေဒစိုးမိုးေရး 
ႏွင့္ ဥပေဒၾကမ္းေကာ္မတီ၏ ေထာက္ျပ 
ေျပာဆိုမႈမွာ လုပ္ထုံးလုပ္နည္း မွန္ကန္ 
သည္ဟု ဆိုသည္။
(ကိးုကား-https://7day.news)

ပဲခူးတိုင္းအစိုးရ၏  လုပ္ေဆာင္ခ်က္မ်ားကို  လႊတ္ေတာ္သို႕  အစီရင္ခံစာမတင္ဟုဆိုျခင္းမွာ 

စကားလုံးအသုံးအႏႈန္းႏွင့္   လုပ္နည္းလုပ္ဟန္ကြဲလြဲျခင္းသာျဖစ္ေၾကာင္း   ဝန္ႀကီးေျပာ

ဝန္ႀကီး ေဒါက္တာေစာညိဳဝင္း (ဓာတ္ပုံ-ပဲခူးတုိင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္)
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ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အတြဲ(၄)၊ အမွတ္-၉၃

ဇန္နဝါရီ ၁၅၊ ၂၀၂၀ 

၂၀၁၉ ခုႏွစ္အတြင္းက ကယားျပည္နယ္ 
ၿမိဳ႕နယ္အဆင့္ ၄ ေနရာႏွင့္ ျပည္နယ္အဆင့္ 
၁ ေနရာ တြင္ ၿငိမ္းခ်မ္းေရးႏွင့္ပတ္သက္ၿပီး 
ေဆြးေႏြးပြဲမ်ား က်င္းပျပဳလုပ္ခဲ့ၾကသည္။ 
ထုိေဆြးေႏြးပြဲမ်ားမွ ရရွိလာသည့္  လူထု 
အသံကုိ ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္သုိ႔ သြား 
ေရာက္တင္ျပခဲ့ၾကေသာ္လည္း ရလဒ္ 
မေကာင္းဟု ကယန္းမ်ဳိးဆက္သစ္လူငယ္ 
အတြင္းေရးမႉးမူကက္သရင္းက ေျပာသည္။

''လႊတ္ေတာ္က တစ္ခ်ဳိ႕အရာေတြကို 
အေကာင္ထည္ေဖာ္ရင္ ရႏိုင္တယ္လို႔ေတာ့ 
ေျပာတယ္။ ဒါေပမဲ့ အာမခံခ်က္ရွိတဲ့အခ်က္ 
ေတြေတာ့ တစ္ခ်က္မွမပါခဲ့ဘူး။ ဒီအရာေတြ 
က ကြၽန္ေတာ္တုိ႔လုပ္ႏုိင္တယ္ဆုိတာမ်ဳ းိေတာ့ 
မရွိဘူး""လို႔ မူကက္သရင္းက ေျပာပါတယ္။

၎တုိ႔အေနျဖင့္ ၿငိမ္းခ်မ္းေရးအတြက္ 
လူထု၏လိုလားခ်က္မ်ားကုိ လႊတ္ေတာ္မွ 
တစ္ဆင့္ အစိုးရထံေရာက္ရွိကာ အေကာင္ 
အထည္ေဖာ္ေဆာင္ရြက္ေစလိုျခင္း ျဖစ္ 
သည္။ 

ယင္းေဆြးေႏြးမႈကုိ ၂၀၁၉ ဒီဇင္ဘာလ 
၂၀ ရက္ေန႔က ကယန္းမ်ဳိးဆက္သစ္လူငယ္ 
(KNGY) ႏွင့္ ကရင္နီျပည္ေတာင္သူလယ္ 
သမားသမဂၢ (KSFU) တုိ႔က ကယားျပည္နယ္ 
လႊတ္ေတာ္႐ုံးတြင္   ျပဳလုပ္ခဲ့ျခင္းသည္။ 

''ေဆြးေႏြးပြဲရလဒ္က ထင္ထားသလို 
ေတာ့ ျဖစ္မလာဘူးေပါ့ေနာ္။ ကြၽန္မတို႔ 
ထင္တာကေတာ့ သူတို႔ကလည္း တစ္စုံ 
တစ္ရာ အစိုးရကို ျပန္ေျပာႏိုင္လိမ့္မယ္လို႔
ထင္ပါတယ္""ဟု မူကက္သရင္းကေျပာသည္။ 

၎တုိ႔က ျပည္နယ္ၿငိမ္းခ်မ္းေရးႏွင့္ 
ဆက္ႏႊယ္ေနသည့္ ေျမယာႏွင့္ပတ္ဝန္းက်င္ 

အေရး၊ လူငယ္ႏွင့္ၿငိမ္းခ်မ္းေရး၊ ႏိုင္ငံေရးႏွင့္ 
ေဒသႏၲရအုပ္ခ်ဳ ပ္ေရး၊ လူမႈေရးႏွင့္ ပညာေရး၊ 
ဌာေနတိုင္းရင္းသားအခြင့္အေရး၊ ေတာင္သူ 
အေရးႏွင့္ စီးပြားေရး၊ အလုပ္အကိုင္အခြင့္
အလမ္းစသည္တုိ႔ကုိ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စား 
လွယ္မ်ားထံ တင္ျပေဆြးေႏြးခဲ့ၾကျခင္းျဖစ္
သည္။ 

ထုိ႔ျပင္ တပ္မေတာ္မွ ျပည္နယ္အတြင္းရွိ 
ေတာင္သူမ်ားအေပၚ  တရားစြထဲားသည့္ကိစၥ 
ကိုလည္း ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္မွတစ္ဆင့္ 
တရားမွ်တမႈရေစရန္ အသံထြက္ေပးရန္ 
ေတာင္းဆုိခဲ့ၾကေသာ္လည္း အားရေက်နပ္ 
မႈမရွိခဲ့ၾကဟု ကရင္နီျပည္ေတာင္သူလယ္ 
သမား သမဂၢဥကၠ႒ ကိုတူရယ္ကေျပာသည္။ 

''လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္ေတြအေနနဲ႔ 
ကေတာ့ လႊတ္ေတာ္ပိုင္းဆိုင္ရာအေနနဲ႔ 
သူတို႔က ဒီေတာင္သူေတြရဲ႕အေရးကိစၥကို  
ဒီျပည္နယ္အဆင့္မွာ ေဆာင္ရြက္ေပးႏိုင္တဲ့
နည္းလမ္းေတြက ကုန္သြားၿပီဆိုတဲ့ပုံစံမ်ဳိး 
ေျပာလာေတာ့ ကြၽန္ေတာ္ စိတ္ေတာ့ 
မေကာင္းဘူးေပါ့""ဟု ၎က ေျပာသည္။
(ကုိးကား - https://www.kantarawaddytimes.org)

ၿငိမ္းခ်မ္းေရးႏွင့္ပတ္သက္သည့္  လူထုအသံအား  ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္သုိ႕  တင္ျပ 

ကယန္းမ်ဳိးဆက္သစ္လူငယ္ KNGY၊ ကရင္နီ 
ျပည္ေတာင္သူလယ္သမားသမဂၢႏွင့္ လႊတ္ေတာ္ 
ကိုယ္စားလွယ္မ်ား လႊတ္ေတာ္႐ုံးတြင္ ေတြ႕ဆုံ 
ခဲ့ၾကစဥ္။ (ဓာတ္ပုံ - KNGY)

ဇန္နဝါရီ ၈၊ ၂၀၂၀ 

ဝန္ႀကီးမ်ား႐ုံးကုိ ငွားရမ္းထားသည့္ အေနာ္မာကုမၸဏီအေပၚ 
ရန္ကုန္တိုင္းေဒသႀကီးအစိုးရက အထူးအခြင့္အေရးေပးသည့္ သေဘာ 
သက္ေရာက္ေနၿပီး ႏုိင္ငံေတာ္၏ရေငြမ်ား သတ္မွတ္ကာလအတြင္း 
အျပည့္အဝရရွိေရး ေဆာင္ရြက္ရန္လုိေၾကာင္း ရန္ကုန္တုိင္းစာရင္း 
စစ္ခ်ဳပ္ ေဒၚခင္သန္းလွကေျပာသည္။ 

ဇန္နဝါရီလ ၈ ရက္ေန႔က ျပဳလုပ္သည့္ ရန္ကုန္တုိင္းလႊတ္ေတာ္
အစည္းအေဝးတြင္ ရန္ကုန္တုိင္းစာရင္းစစ္ခ်ဳပ္၏ ၂၀၁၇-၁၈ ဘ႑ာ 
ေရးႏွစ္ စစ္ေဆးေတြ႕ရွိခ်က္အစီရင္ခံစာအား လႊတ္ေတာ္သုိ႔ရွင္းလင္း
တင္ျပရာတြင္ ထုိသို႔ ထည့္သြင္းေျပာဆုိခဲ့ျခင္းျဖစ္သည္။ 

ထုိ႔ျပင္ စာရင္းစစ္ခ်ဳပ္အေနႏွင့္ ဝန္ႀကီးမ်ား႐ုံး ငွားရမ္းျခင္းစာခ်ဳပ္ 
ပါ စည္းကမ္းခ်က္မ်ားအရ ငွားရမ္းခကုိ သတ္မွတ္ရက္အတြင္း 
မေပးေခ်ပါက ငွားရမ္းခ၏ ၁၀ ရာခုငိ္ႏႈန္းကု ိဒဏ္ေၾကးအျဖစ္ေပးသြင္း 
ရမည္ဟုပါရိွေသာ္လည္း ကုမၸဏီဘက္က ငွားရမ္းခေပးသြင္းမႈ ေနာက္က် 
ျခင္းအေပၚ ဒဏ္ေၾကးေငြေကာက္ခံထားျခင္းမရွိသကဲ့သုိ႔ မူလ 
လုပ္ငန္းမ်ား အေကာင္အထည္ေဖာ္မႈႏွင့္စပ္လ်ဥ္းၿပီး လုပ္ငန္း 
အေကာင္အထည္ေဖာ္မည့္ကာလကို ႏွစ္ဦးႏွစ္ဖက္ညိွႏႈင္ိးေဆာင္ရြက္ 
မႈမရွိျခင္း၊ ျမန္မာႏုိင္ငံရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံမႈေကာ္မရွင္က ျပင္ဆင္မြမ္းမံ 

ကာလကုိ တုိးျမႇင့္ခြင့္ျပဳခဲ့ေသာ္လည္း ႏွစ္ဦးသေဘာတူစာခ်ဳပ္မ်ား 
ခ်ဳပ္ဆုိထားမႈမရွိျခင္းတုိ႔ကုိပါ ေတြ႕ရွိရသည္ဟု စာရင္းစစ္ခ်ဳပ္အစီရင္ 
ခံစာတြင္ ေဖာ္ျပထားေၾကာင္း ၎က ရွင္းလင္းေျပာဆုိသည္။ 

''ဝန္ႀကီးမ်ား႐ုံးနဲ႔ပတ္သက္ၿပီး အခုေတာ့ ေစာင့္ၾကည့္ေရးအဖဲြ႕ 
ေတြဖဲြ႕ၿပီး ေစာင့္ၾကည့္ေနတယ္။ SPA ဖြင့္ခဲ့တာနဲ႔ ပတ္သက္ၿပီးေတာ့ 
လည္း လက္ရွိမွာ လုပ္ငန္းရပ္ဆုိင္းထားတာပဲရွိတယ္။ က်န္တာေတာ့ 
အေရးယူတာမရွိေသးဘူး။ အခုစာရင္းစစ္ခ်ဳပ္ရဲ႕ အစီရင္ခံစာအရ 
ငွားရမ္းခေငြေပးေခ်မႈ မမွန္တာေတြပါ ဖတ္ၾကားသြားတာ ေတြ႕ရ 
တယ္၊ အဲဒါေတြကုိဆက္ၿပီးေတာ့ ေစာင့္ၾကည့္တာေတြ လုပ္သြားရ 
မွာေပါ့""ဟု ဗုိလ္တေထာင္ၿမဳိ႕နယ္ တုိင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ကုိယ္စား 
လွယ္ ဦးေအာင္ထူးက ေျပာသည္။ 

ရန္ကုန္တုိင္းေဒသႀကီးအစုိးရအဖဲြ႕ပုိင္ ဗုိလ္တေထာင္ၿမဳိ႕နယ္ရွိ 
ဝန္ႀကီးမ်ား႐ုံး (ဧရိယာ ၁၅ ဒသမ ၉၆၃ ဧက) အက်ယ္အဝန္းရွိ 
႐ုံးေျမႏွင့္အေဆာက္အအုံကုိ ျပတုိက္အပါအဝင္ အျခားဝန္ေဆာင္မႈ
လုပ္ငန္းမ်ားအတြက္ အသုံးျပဳရန္ အေနာ္မာအႏုပညာအဖဲြ႕ကုမၸဏီ 
သုိ႔ BOT စနစ္ျဖင့္ ၂သ၁၅ ခုႏွစ္ ဇန္နဝါရီလ ၂၉ ရက္ေန႔မွ ၂၀၁၆၅ 
ခုႏွစ္ ဇန္နဝါရီလ ၂၉ ရက္ေန႔အထိ ႏွစ္ ၅၀ စာခ်ဳပ္ခ်ဳပ္ဆုိငွားရမ္း
ထားျခင္းျဖစ္သည္။ 
(ကိးုကား-http://thevoicemyanmar.com)

ဝန္ႀကီးမ်ား႐ုံးငွားထားသည့္ကုမၸဏီကုိ   အစုိးရက   အထူးအခြင့္အေရးေပးသည့္သေဘာသက္ေရာက္ဟု   စာရင္းစစ္ခ်ဳပ္ေျပာ


